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kde je vyhlášeno ochranné pásmo vesnické památkové 
rezervace - jediné v Olomouckém kraji. 

 Druhá etapa, od barokního kříže po vjezd k vodárně, 
bude zahájena podle rychlosti postupu etapy první. 
Předpoklad je, že i v zimním období zde bude probíhat 
výměna dešťové kanalizace, včetně napojení této kanalizace 
od jednotlivých domů. 

 Třetí etapa, od vjezdu k vodárně po bývalou sladovnu, 
se bude zahajovat až na jaře příštího roku. Snahou obce 
bude, aby vjezdy k domům směrem na Skrbeň, či k vodárně  
a okolním nemovitostem vlastníků, byly průjezdné po 
celou dobu výstavby, což bude představovat opravu napřed 
jedné a pak druhé části těchto vjezdů.  
 Vyvážení popelnic z nemovitostí zasažených stavbou 
bude probíhat v pravidelných čtrnáctidenních intervalech. 
Své popelnice nechávejte i nadále před svými domy. Pokud 
sem už nevjede popelářský vůz, buď je odvezte na jeden 
z konců uzavřeného, opravovaného úseku nebo, pokud se 
Vám to nepodaří, odvezou je tam obecní zaměstnanci. 

 V souvislosti s touto velikou stavbou, která na určitý 
čas ovlivní komfort bydlení v části Zábraň, bych Vás 
chtěl požádat o pochopení a pořádnou dávku trpělivosti. 
V případě nějakých komplikací či dotazů neváhejte 
kontaktovat starostu nebo místostarostu.

 Ve sportovním areálu v Příkazích došlo k položení nové 
venkovní dlažby, která byla zčásti odstraněna při výstavbě 
nových šaten a zčásti poškozená. Požadavek obce byl, aby 
výsledné dílo bylo bezbariérové a zároveň poskytlo větší 
komfort celého prostoru. Do jaké míry se to povedlo, 
posuďte sami. 

 Koncem srpna došlo k obnovení ubytovacích kapacit 
na Záložně. Ještě sice není hotovo vše, ale většina pokojů  
v 1. nadzemním podlaží už slouží svému účelu. Zbývá 
dokončit finální podlahu v jenom z pokojů, kde budou 
parkety a také ještě není položena dlažba na přístupové 
chodbě. Hostům je k dispozici 5 pokojů s vlastním sociál- 
ním zázemím a jeden apartmán se dvěma pokoji, rovněž 
včetně koupelny. Jeden z těchto pokojů, nejkomfortnější, 
nabídne svým hostům rovněž hydromasážní vanu. Celkem 
se mohou na Záložně naráz ubytovat až 23 zájemci o tuto 

Vážení spoluobčané,

 po mnoha desetiletích čekání byla v polovině srpna 
zahájena oprava komunikace III/03549, v délce skoro 
1 km. Jedná se o úsek od bývalé sladovny až po vjezd 
do areálu zemědělského družstva, nejvíce poškozenou 
cestu v obou částech naší obce. Zahájení stavebních prací 
předcházelo asi 5 let jednání a příprav. Vítěz výběrového 
řízení, společnost SWIETELSKI s.r.o., je nadnárodní 
společnost, s dlouhou tradicí. Nezbývá než doufat, že 
stavební práce budou probíhat podle harmonogramu. Na 
kvalitu provedených prací bude dohlížet stavební dozor, 
jak ze strany obce, tak ze strany Olomouckého kraje. Každý 
týden se sejde výrobní výbor a jeho jednání bude detailně 
popsáno ve stavebním deníku. Pokud Vás zajímají další 
informace o této stavbě, tak projektovou dokumentaci 
najdete na webu obce: 
www.prikazy.cz-obec–projekty-Silnice III/03549 Příkazy-
průtah.

 Oprava bude rozfázována do tří etap. První, od vjezdu 
do střediska zemědělského družstva po barokní kříž byla 
už zahájena. Pokud vše půjde podle plánu, tak do zimy 
by měla být dokončena. Tímto úsekem se nezačalo proto, 
neboť zde bydlí starosta, což jsem několikrát zaslechl. 
Důvod, proč se tak stalo, je mnohem prostší. Oprava 
kanalizace se vždy provádí od nejnižšího místa. Povrch 
komunikace bude v této části z asfaltu. V zbývajících dvou 
bude opět ze žulových kostek. Rozhodnutí o povrchu silnice 
bylo výlučně v kompetenci představitelů Olomouckého 
kraje, majitele pozemku. Asfalt byl zvolen tam, kde je 
minimum prostoru mezi komunikací a okolními domy. 
Pokud by po rekonstrukci došlo k překročení limitu 
hluku, jenž hygienická norma stanoví na 60 decibelů ve 
dne a 50 decibelů v noci, byl by vlastník, tedy Olomoucký 
kraj, povinen zaplatit pokutu a rovněž zajistit opatření  
k nápravě na odstranění takového stavu. Žulové kostky 
zůstanou tam, kde se hluk může lépe rozptýlit do okolí. 
Oba povrchy mají svoje pro i proti. Vozidla projíždějící po 
asfaltu vydávají menší hluk, než ta, která jedou po žulových 
kostkách. Životnost asfaltu je maximálně několik desetiletí 
a zásahy do něj jsou na první pohled viditelné. Žulová 
kostka je věčná a dobře se opravuje. V našem případě má 
tento povrch ještě svoje specifikum, neboť zůstane tam, 
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Tak běží čas

Jiří Vinkler

Když skřivani vylétli nad obzor,
jejich písně jsem zpíval.

To bylo jaro;  nastal zlom,
do tebe jsem se zadíval.

Když přiletěly vlaštovky
a stříhaly křídly nebe,

to už jsem věděl, že jsi to ty,
koho chci vedle sebe.

Když začaly pak hřiby růst
a já šel s tebou krajem lesa,

zahleděl jsem se do tvých úst;
a přišla první pusa.

Obloha byly azurová,
oběma se nám tam líbilo.

S tebou bych to chtěl prožít znova.
…           a  mně se domů nechtělo.

Nedávno špačků hejna
začala v tanci zdobit oblohu,

bylas už mnou obdivovaná žena; 
já za to okouzlení nemohu.

Jiřičky dávno někam zmizely.
opustily již říční břehy;

já prožíval tak šťastnou chvíli,
když nabídlas mi trochu něhy.

Co bude, až vrány
černou bílá pole ozdobí?

Budeme spolu nebo sami?
Snad zima nám to dopoví.

na směsný komunální odpad z jednotlivých domů. Jinak 
řečeno, každý zaplatí tolik, kolik odpadu vyprodukuje. 
O zavedení nového systému pro lepší hospodaření se 
separovaným a směsným komunálním odpadem budete 
informováni dostatečně včas před jeho spuštěním.  

Příjemné podzimní dny přeje 
Jarek Sívek

službu. Časem bude zprovozněn kartový a rezervační 
systém s napojením na webovou aplikaci. Naše obec tak 
bude mít nejen další zdroj příjmů, ale rovněž, jako jedna 
z mála obcí v regionu, dokáže  tuto žádanou službu 
poskytnout. 

 Při rekonstrukci ubytovacích prostor to bylo mnohdy 
jinak, než jak popisovala projektová dokumentace. 
Kdo opravoval starší dům, tak o tom něco ví. Většina 
řemeslníků však prokázala velikou šikovnost, variabilitu  
a improvizační schopnosti, takže konečný výsledek je velmi 
dobrý. Můžete posoudit sami na dni otevřených dveří, 
který proběhne v rámci akce Předvánoční Příkazy dne  
1. prosince 2018. Veliké poděkování patří obecním 
zaměstnancům, kteří již v zimě začali s demoličními 
pracemi a krom jiného přemístili tuny materiálů nahoru 
i dolů.

 Dále firmě pana Ivo Lakomého za provedení zednic- 
kých prací všeho druhu a spoustu užitečných rad. Největ- 
ším oříškem bylo zhotovení rozvodů vody, topení a odpa- 
dů. Tohoto úkolů se bravurně zhostil pan Pavel Hilde- 
brand, včetně natažení páteřních rozvodů těchto sítí do  
2. nadzemního podlaží a suterénu. Dodávku obkladů, dla- 
žeb, včetně položení a sanitární techniky obstarala firma 
Levné koupelny R a P. Pan Václav Lakomý zase odvedl skvě- 
lou práci při natažení nových elektrických rozvodů, včetně 
datového systému a požárních hlásičů. Vzduchotechniku 
namontovala společnost Faksa–Straka s.r.o.. Staré parkety 
opravil, vybrousil a naolejoval Zbyněk Spurný a Vojta 
Bílý. Na malování se podíleli pod dohledem Luboše 
Kadlece skoro všichni, včetně brigádníků, kteří pak také 
smontovali zakoupený nábytek a odnesli jej do pokojů. 
Všichni odvedli kus poctivé práce a dobré dílo se podařilo 
i bez dotací, které již na takové investiční záměry nejsou 
vypisovány. V roce 2021 uplyne 100 let od postavení Rol- 
nické Záložny. Snad se do té doby podaří zrekonstruovat  
i zbývající prostory, čímž by se ubytovací kapacita rozšířila 
na 45 osob.
 
 Na jaře tohoto roku jsme společně s obcí Střeň podali 
žádost o dotaci na pořízení nádob pro separovaný odpad 
do domácností.  Naší žádosti bylo vyhověno a v tuto chvíli 
se připravuje výběrové řízení na dodavatele. Dotace je 90 
% a každý, kdo projeví zájem, obdrží jednu žlutou a jednu 
modrou popelnici domů. Krom toho naše obec získá další 
velkoobjemový kontejner na obecní automobil, se kterým 
se počítá pro svoz papíru a rovněž další kontejner na staré 
šatstvo, který bude umístěn na Vrtově. Všude, kde tento 
systém zavedli, došlo ke značnému snížení množství 
směsného komunálního odpadu a ke zvýšení množství 
odpadu separovaného. Doufám, že to zafunguje i u nás a ti,  
co doposud netřídí, začnou. Snad je bude motivovat i to, že 
zároveň dojde ke sledování  množství vyvážených popelnic 
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Co se děje na obecním vinohradu ?

 Náš společný obecní vinohrad jsme vysázeli dne 
29.4.2017. Když některým lidem řeknu, že má jen 16 
měsíců, nechtějí tomu uvěřit. Hanácká půda mu svědčí.  
A proč by nesvědčila? Vždyť historicky tady vinohrady 
rostly už od dob Římanů, kteří nejspíš pěstování této 
plodiny, která patří mezi okopaniny, zavedli. Ano je to 
okopanina. Vinná réva se musí hodně okopávat, aby byly 
kořeny provzdušněné. Ne nadarmo se říká: „Kdo chce 
slopat, musí kopat“
 Historicky se vinná réva hojně pěstovala na jižních 
svazích Rampachu i Kosíře. V Náměšti na Hané, či Senici 

Alena Pěčková – horní řada 3. zprava

Vítání dětí

 Dne 10.6.2018 se v obřadní síni OÚ Příkazy konalo 
slavnostní vítání nových občánků. Do pamětní knihy obce 
Příkazy byly zapsány tyto děti:

Julie Kaňoková
Ema Lázničková
Viktorie Vočková
Nikola Navrátilová

Reprezentantka z naší obce

 Někteří z Vás vědí, ale mnozí z Vás netuší. Naše 
spoluobčanka z Příkaz, slečna Alena Pěčková, se v úterý 
7.8.2018 dočkala fotbalové reprezentační nominace žen v 
kategorii WU19, či-li hráček do 19 let. A nastoupila tak do 
dvojzápasu proti týmu z Bavorska za tým ČR. V prvním 
utkání náš tým podlehl Bavorsku 1:2, na jediný český gól 
nahrávala právě Alena Pěčková. Ve druhém zápase náš 
tým podlehl Bavorsku 0:2. Krátký sestřih z utkání můžete 
shlédnout na www.zeny.fotbal.cz.

 Alena Pěčková je odchovankyně TJ Sokol Příkazy,  
v kategoriích, kde hrají dohromady chlapci a dívky, tedy 
benjamínci a mladší či starší žáci, hrála společně s chlapci; 
v další kategorii už hrála za dívčí tým v 1.FC Olomouc,  
letos po jarní části sezóny přestoupila do týmu 1.FC 
Slovácko. Přejeme hodně fotbalových úspěchů, jak na 
klubové, tak reprezentační úrovni. 

Za TJ Sokol Příkazy
Kateřina Hrubá

ŽNĚ 2018 – středisko v Příkazích 

 Letošní žně se rozběhly díky velmi teplému a suchému 
počasí o 14 dní dříve než v minulých letech. Kombajny 
vyrazily 3.7.2018 a sklízela se řepka ozimá u vojnické 
cesty. Ve středisku Příkazy byla zaseta na výměře 228 ha  
a výnos byl 3,3 t/ha. Sklizeň pšenice ozimé následovala 
hned 12. 7. 2018 současně s ječmenem jarním. Pšenicí bylo 
oseto 575 ha s výnosem 7,1 t/ha, ječmen se sklízel na 184 ha  
a výnos byl 6,59 t/ha. Na sklizni se letošní rok podílelo 
13 kombajnů, z toho 6 vlastních a vypomáhaly nám další 
kombajny z Olomoucka a jako každý rok i ze Slovenska. 
Žně byly ukončeny 27. 7. 2018.

Vladimír Dostál
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Důchodce  a  horké  léto

 Tak horké a suché léto nepamatuji. Snad v roce 1947. 
Tehdy byla velká neúroda. Letos naši družstevníci hlásí 
výnosy o dvacet procent nižší, podle mne jsou ale velmi 
dobré. U pšenic kolem 65 q, u ječmenů kolem 55 q.  
O takových výnosech se našim předkům ani nezdálo. Teď 
nám doporučují, abychom nevycházeli přes den z domu, 
tehdy se muselo i v takové výhni na poli pracovat. Já na 
doporučení nedám a sbírám i přes den ovoce na slivovici. 
Úroda ovoce je letos nadprůměrná. 
 A pak si každý den zajedu zaplavat na nákelskou 
pískovnu. Chodím tam už od půli dubna. Zjistil jsem, že 
čistší voda a lepší komfort je na břehu od Lhoty směrem 
na Březovou. Někteří to místo haní a tvrdí, že je určeno 
pro nudisty. Ale jsou tam i v plavkách. Plavu směrem  
k Březové ve vzdálenosti aspoň sto metrů od břehu, abych 
se nezamotal do vlasců občasných rybářů a sleduji opalují- 
cí se na břehu. Nebývá to vždy hezký pohled. Možná je to 
mým stářím, ale mně se líbí víc žena oblečená. Nenacházím 
tu ani třeba jen trochu zajímavou inspiraci, která by mne 
motivovala k napsání nějaké lyrické básně. Místo toho se 
mi při tom plavání vnucují strofy z Kollárovy Slávy dcery 
– „co z nás z Slávů (Slovanů) bude o sto roků a cože bude  
z celé Evro-py“ a další –„raději přitul se k tomu tam dubis- 
ku (Rusku), co vzdoruje zhoubným až dosaváde časům“. Bá- 
seň napsaná v polovině předminulého století reagovala na 
osud Lužických Srbů, kterým hrozilo poněmčení jako teh- 
dy nám Čechům. Vždyť ještě kolem roku 1900 se v Litovli 
mluvilo převážně německy a až v Chořelicích byla slyšet 
čeština, spíš hanáčtina. Ono nějaké verše mne napadnou, 
třeba i když s mladým kolegou operujeme a já zarecituju 
z Nerudy nebo Vrchlického. A tak můj mladý kolega už 
ví, že Neruda napsal báseň 1. máj 1890. Ta asociace na 
Kollárovu báseň byla způsobena asi tím, že každý večer 
jsem s partnerkou sledoval mistrovství Evropy v atletice. 
Našim se až na tři děvčata nedařilo, a tak jsem fandil 
Polákům, Slovákům, Ukrajincům, Bělorusům a v disku 
sympatické Chorvatce. A k tomu si pobrukoval píseň, 
kterou jsem se naučil od otce, který fandil myšlence 

učit, neboť pochází z vinařské rodiny a už dnes má pěkný 
vzrostlý vinohrad, letos v Odrlicích vysázel 3400 hlav révy. 
V okolí Prostějova je několik menších vinařů a před pár 
lety vysázeli 2 hektarovou vinici u Přerova.

 Nechcete se také přidat? Ekonomika pěstování vinné 
révy je zdaleka nejlepší ze všech zemědělských plodin.  
Možná Vás naláká i to, že z jedné hlavy révy se dá vyrobit 
láhev dobrého vína a vylisovaná mátolina je výbornou 
surovinou pro výrobu vinné pálenky, neboť obsahuje 
pořád poměrně velké množství zkvasitelných cukrů. 

Jarek Sívek

na Hané byly uznané vinařské tratě, které se „papírově“ 
rušily teprve před 10 lety. Pokud by se našla parta nadšenců, 
tak by se zase daly obnovit.
 V mnoha obcích okolo existují názvy jako Na vinici, 
Vinohrádky, Vinohrady, což dokazuje pěstování révy  
v našem kraji. Vlastně na každém statku, či u chalupy byla, 
či je vysázena vinná réva. Buď ji její majitele zkonzumovali 
jako ovoce a nebo vyráběli domácí vína. Dnes však některé 
z těchto prapůvodních odrůd trpí nemocemi a nakonec 
ani nedozrají.  

 Všechno okolo nás se mění. Mění se podnebí, možnosti 
pěstování, objevují se nové odrůdy a možnosti ochrany 
proti škůdcům a nemocem. 
 Na té naší viničce o 246 hlavách rostou 2 odrůdy 
- Hibernal a Soláris. Obě jsou to odrůdy rezistentní, 
interspecifické, tedy velmi odolné proti nemocem, které 
révu napadají. Pokud k tomu dojde, tak se tyto odrůdy 
dokážou velice účinně bránit zapojením svého imunitního 
systému. Občas je dobré přírodě trochu pomoci, a tak 
jsme ten náš vinohrad 2x postříkali roztokem proti padlí  
a plísni. Poprvé před květem, podruhé v červnu, když se na 
listech objevila plíseň. Více jej už stříkat nebudeme, neboť 
to není nutné. Možná někteří z Vás si všimli pruhovaných 
žlutých listů, které brigádníci otrhali. Jedná se o projev 
nedostatku hořčíku, který se dá do půdy přidat správně 
zvoleným hnojivem. 

 Na jaře obecní zaměstnanci zhotovili konstrukci pro 
oporu vína a každý kmínek byl ve výši asi 50 cm nad 
zemí ostříhán na 3 očka. Na třech letorostech se objevilo 
mnohdy 10 až 12 květenství - budoucích střapců vína. 
Nechali jsme pouze jeden. Ostatní byly odstraněny 
proto, abychom nevysilovali mladou rostlinu, umožnili jí 
ukládat živiny do kmínku a neomezovali růst kořenového 
systému. V průběhu května a června jsme vylamovali 
fazochy - zálistky, stejně jako u rajčat a jednotlivé letorosty 
zastrkovali mezi dvojdráty. Od té doby roste vinice tak 
trochu divoce a bujně. Má to svůj důvod. Říká se, že jak 
velká je listová plocha, kde dochází k látkové přeměně, 
tak velký je kořenový systém. V dalších letech si už vinná 
réva s bohatým kořenovým systémem poradí i s případnou 
bohatou úrodou. Údajně si dokáže najít vodu a živiny až  
v hloubce 50 m. Vinici vůbec nezaléváme a přesto jí 
současná vedra vůbec nevadí, spíš naopak. Další ukázka 
toho, že tato plodina na Hanou určitě patří a historie nám 
to jen potvrzuje. První ochutnávka toho, co nám letos 
vyrostlo, se bude konat dne 06. 10. při přehlídce výpěstků 
z našich zahrádek. 

 Ta naše vinička má být jakousi inspirací pro ostatní  
a má sloužit pro oživení zapomenuté tradice. Potěšitelné 
je, že se přidávají další obce. Podobnou vinici vysázeli 
v Nákle a také ve Střeni. Přidávají se rovněž někteří 
soukromí nadšenci z různých obcí v okrese. Například 
pan Ing. Oldřich Palička, od kterého se máme možnost 

www.prikazy.cz
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slovanské vzájemnosti. „Hej Slované, ještě naše slovanská 
vlast žije“. Údajně je to polská hymna. Vzhledem  
k velkému počtu sportovců tmavé pleti jsem se opakovaně 
partnerky ptal, jestli se opravdu díváme na mistrovství 
Evropy. Netušil jsem, že multikulturalismus v Evropě 
tak pokročil. Už je mi jasné, proč mají v Londýně  
a údajně i v dvaceti dalších anglických městech za staros- 
tu muslima. Stačilo vidět anglickou štafetu žen. No, chápu 
to u Anglie, Francie a Belgie, které měly v Africe kolonie  
a brali z těchto kolonií nejen bohatství, ale i tamní schopné 
lidi. Ale proč za Rakousko, které v životě nikdy nemělo  
v Africe žádnou kolonii, startoval v maratonu Etiopan, 
který před nedávnem dostal rakouské občanství, to 
nepochopím. Běžel dlouho na špici, ale pak se kamsi 
propadl. Moje žena to komentovala, že mu asi ti Rakušáci 
málo zaplatili. A tak jsme se s ženou shodli na tom, že naši 
sice nevyhráli, ale jsou to naši. V souvislosti s tou atletikou 
mne napadlo, jak je nespravedlivé, když v jednom závodě 
běží jedinci s různou délkou noh, ti s delšíma nohama 
jsou bezesporu ve výhodě, ale stejně jsou ve výhodě 
potomci africké populace, kteří mají rychlonohost ve 
své genetické výbavě. Tož nevim. Čert ví, jak to s tou 
atletikou do budoucna dopadne. Tak za padadesát let, což 
je střízlivý odhad islamizace Evropy. Nevím, jestli nebude 
ženská atletika v Evropě zakázána. No, nedovedu si ženy  
v nikábech, nebo i burkách představit při překážkovém 
běhu nebo skoku do výšky. Při skoku do dálky budiž.

 Ale vraťme se k tomu Kollárovi. On měl strach z Něm- 
ců, jakoby mohamedánští Turci už tehdy neobléhali Vídeň  
a nehrozilo přičlenění Rakouka - Uherska k Osmanské říši. 
Buď se to k němu nedostalo, nebylo to jako teď, kdy do 
pěti minut se dovíme o všem, co se ve světě šustne. Nebo 
to věděl a předpokládal, že turečtí sultáni byli moudří  
a velkorysí a ponechávali na okupovaných územích tamní 
řeč i náboženství. To současní radikální mohamedánští 
islamisté jsou razantnější. Viděl jsem besedu v jordánské 
televizi, co bude třeba po islamizaci Evropy. Převládal 
názor, že křesťané a ateisté budou platit větší daně, objevil 
se však i názor, kdo nekonvertuje k islámu – šmik, jak 
ukázal pod krkem diskutér v černém obleku s kravatou. 
Doufejme, že těch umírněných islamistů, kteří se spokojí 
jen s vyššími daněmi, bude víc.

 No, a jsme u politiky. Tématu, kterému jsem se chtěl 
původně vyhnout. Ale nemohu si odpustit poznámku 
o nestrannosti naší veřejnoprávní televize. Skupina 
intelektuálů, podle které volby nedopadly dle jejich gusta, 
se nám snaží vnutit svůj názor, jedině správný, jiné názory 
nám určitě podstrkuje ruská Putinova propaganda. Sleduj- 
te televizního komentátora, jehož host, kterého on sám 
pozval, neodpovídá podle jedině správné doktriny. Skáče 
mu do řeči, nebo už mu nedá slovo a nechá mluvit jen ty 
se správnými názory. Chudák má strach o dobře placené 
místo. Podle ředitele ČT, který má plat dvakrát vyšší než 
prezident a k tomu dostane víc jak milionovou roční 

odměnu, nemá nikdo z těchto přidrzlých komentátorů víc 
než on. Nezávidím. Co mne však štve, že někdo vymýšlí, 
že by se děcka na školách měla učit míň chemie a fyziky, 
zato by víc měla být školena v kritickém, jedině správném 
myšlení. No národ s jedním, jedině správným názorem se 
líp ovládá.
 V amerických volbách vyhrál Trump. Čekal jsem, že se 
bude snažit změnit dosavadní politiku. Chtěl by. Ale tamní 
systém mu to nedovolí. Aby obhájili vysoké náklady na 
zbrojení, potřebovali mít nepřítele. Byla jím Severní Korea. 
Když se stávalo neobhajitelné, že takový trpaslík může být 
nebezpečím pro takovou velmoc, jakou jsou USA, určili 
nového většího a obhajitelnějšího. A tím je Putinovo Rus- 
ko. Ale Trump to místním zbrojním jestřábům narušuje 
tím, že se schází s Kimem a Putinem a teď se chce dokon- 
ce sejít s Íránci. Jeden do naší televize pozvaný bývalý 
velvyslanec v USA a Rusku prohlásil, že Trump nedosahuje 
svým intelektem Putina. Já si to nemyslím. Oba jsou to 
chytří chlapi. Putinovi se však vládne líp. Jen se bojím, 
aby Trump nedopadl jako Kennedy. I když zbrojně, a tedy 
i mocensky na USA nikdo zatím nemá, hospodářsky ho 
předbíhá Čína, která bude časem i světovým hegemonem. 
Proto mne štvou někteří naši politici, kteří se snaží Čínu 
umravňovat. Nekriticky. Proč tak neřvou proti poměrům 
v arabských muslimských monarchiích. Vadí jim Tibet, 
kde Čína odstranila feudální podmínky se sadistickou 
mocí tamních lámů. Jen člověk slabého ducha to nemůže 
nevidět. Anebo nechce. Když jsem na naší radnici uviděl 
Tibetskou vlajku, vzal jsem si žebřík a pilku, že ji odstraním. 
Zakročila však žena. „Chceš, abys spadl a zlomil si nohu? 
Vždyť tě mohou i zavřít a já na práci na zahradě zůstanu 
sama“.
 Pořád všude čtu, jak nám západní politici vyčítají, že 
jsme nesolidární při řešení migrační krize. Měli by ji v prvé 
řadě řešit ti, kteří ji způsobili rozvrácením Iráku, Libye  
a Sýrie a teď se tváří jakoby nic. Já si myslím, že viníci by 
měli být pohnáni před Haagský tribunál. A jejich země by 
měly uhradit vzniklé škody. Bohužel jsou to skoro tytéž 
země, které měly v Africe největší kolonie, ze kterých 
čerpaly bohatství. Měly by tam alespoň část odčerpaného 
bohatství vrátit, aby se v těchto jejich bývalých koloniích 
líp žilo a tamní obyvatelstvo nemuselo emigrovat. Ale 
teď vypadám určitě jako nepoučitelný snílek. Dovedete 
si představit, že by si někdo dovolil poslat před Haagský 
tribunál Camerona, Sarkozyho nebo dokonce Bushe a 
Blaira? Já ne.

 Kromě horkého léta čeká nás i horký podzim s volbami. 
Naše obec dobře a řekl bych i nadstandartně šlape, a proto 
si myslím, že není důvod přepřahat. Vím, že řada z vás, 
kteří si toto mé zamýšlení přečtete, nebude s mými názory 
souhlasit. Berte to, prosím, jako výplod mého horkem 
ovlivněného mozku. Jen mne, prosím vás, neudávejte jako 
islamofoba, nebo dokonce agenta Číny nebo, nedej bože, 
Ruska. Ať nezůstane na práci na zahradě moje žena sama.

Váš Standa Kovář

www.prikazy.cz
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l rozhodnutí Městského úřadu Litovel, odbor výstavby  
o schválení stavebního záměru na stavbu „Příkazy - dostavba 
střediska živočišné výroby“, areál farmy Příkazy, kterou podalo 
ZD Unčovice
l rozhodnutí Agentury ochrany přírody a krajiny ČR pro 
společnost PKLODE s.r.o., ze Vsetína, výjimka ze zákazu 
vjíždět a setrvávat motorovými vozidly mimo silnice a místní 
komunikace a místa vyhrazená se souhlasem orgánu ochrany 
přírody, do sportovního areálu TJ Sokol Hynkov.

Josef Škrabal

Zprávy z Rady

	 Vážení	 čtenáři,	 ve	 sloupku	 VÍTE	 ŽE,	 Vás	 chceme	
informovat	 o	 zajímavých	věcech	projednávaných	Radou	
obce,	 která	 se	 pravidelně	 schází	 každých	 čtrnáct	 dní.	
Vybrali	jsme	pro	Vás	ty	nejzajímavější:

Rada obce schválila: 
l žádost o souhlas s výstavbou systému automatického 
postřiku solankou na D35 na mostě nad železniční tratí  
v Příkazích.
l cenovou nabídku Lubomíra Tesáka – kamenosochaře z Tu- 
čap na obnovu kamenného kříže u zvoničky na Hynkově za cenu 
50.000 Kč.
l finanční dar ve výši 2.500 Kč pro Nejste sami - mobilní 
hospic z Olomouce, individuální dotaci ve výši 8.000 Kč pro 
Charitu Šternberk z Litovle, finanční dar ve výši 2.500 Kč pro 
Linku bezpečí z Prahy, finanční dar ve výši 5.000 Kč pro Jdeme 
autistům naproti, z.s., z Olomouce a finanční dar ve výši 5.000 Kč 
pro Domov pro seniory z Červenky, na základě podaných žádostí 
za první pololetí roku. 
l jmenování paní Mgr. Miroslavy Vacové do funkce ředitelky 
Základní školy a Mateřské školy Příkazy, příspěvkové organiza- 
ce, od 01. 08. 2018, do doby jmenování nového ředitele/ky, jenž 
vzejde z nového výběrového řízení.
l smlouvu o realizaci překládky sítě elektronických komu- 
nikací mezi Česká telekomunikační infrastruktura a.s. a Obcí 
Příkazy. Výše nákladů překládky činí 210. 940 Kč včetně DPH. 
Překládka sítě elektronických komunikací je vyvolána stavbou 
silnice Stavba III/03549 Příkazy – průtah.
l příkazní smlouvu na výkon autorského dozoru projektanta 
na stavbu Silnice III/03549 Příkazy – od Ing. Petra Doležela  
z Olomouce.
l provedení výplaty mezd zaměstnancům školy po odstranění 
chyb a nesrovnalostí a ukládá, vzhledem k blížícímu se termínu 
výplat, paní ředitelce provést kontrolu Evidencí docházek 
zaměstnanců školy s vedoucí Mateřské školy Mgr. Libuší 
Navrátilovou, a se zaměstnanci školy, jejichž evidence vykazova- 
ly chyby a nesrovnalosti. 
Rada projednala informaci paní ředitelky Mgr. Miroslavy Vacové 
o tom, že bývalá ředitelka Mgr. Karin Lakomá neprovedla 
kontrolu evidencí docházky zaměstnanců školy za měsíc 
07/2018, tyto evidence neodsouhlasila podpisem a ani nepředala 
mzdové účetní k přípravě výplat. Na žádost paní ředitelky toto 
opakovaně odmítla. V Evidencích docházek bylo přitom zjištěno 
několik chyb a nesrovnalostí.

Rada obce vzala na vědomí:
l rozhodnutí Ministerstva životního prostředí o poskytnutí 
finančních prostředků v rámci Programu péče o krajinu v roce 
2018. Přiznaná podpora ve výši 44.104 Kč bude poskytnuta 
na výsadbu 15 ks lip do památné lipové aleje podél Cholinky 
směrem na Náklo. 
l rozhodnutí Státního pozemkového úřadu z Olomouce, 
který rozhodl, že: návrh jednoduchých pozemkových úprav  
v k. ú. Příkazy se schvaluje.
Pozemkovou úpravou byl vytvořen pozemek obce pro plánovaný 
obchvat obce a samostatný příjezd do střediska družstva mimo 
zastavěnou část.

Přivítání do nového školního roku

	 Blíží	 se	 3.	 září	 a	 brzy	 začne	nový	 školní	 rok.	Počasí	
bude	 sice	 ještě	 prázdninové,	 ale	 nám	 všem	 již	 začne	
společná	inspirativní	a	zajímavá	práce.
	 V	 tomto	 školním	 roce	 2018/2019	 bude	 naši	 školu	
navštěvovat	50	žáků	v	1.	-	4.	postupném	ročníku.
	 Hlavní	 výukové	 předměty	 v	 každém	 ročníku	 budou	
vyučovány	samostatně.	Ke	spojení	ročníků	bude	docházet	
pouze	 ve	 výchovných	 předmětech	 jako	 je	 výtvarná,	
pracovní,	 hudební	 a	 tělesná	 výchova.	 Aby	 byla	 škola	
tvořena	čtyřmi	samostatnými	třídami	prvního	stupně	musí	
mít	nejméně	60	žáků.
	 Na	dofinancování	čtvrtého	pedagogického	pracovníka	
uvolnil	 a	 schválil	 zřizovatel,	 Obec	 Příkazy,	 peníze	 z	
rozpočtu	obce.		
1.	ročník	14	žáků	 tř.	uč.	Olga	Petrovská
2.	ročník	12	žáků	 tř.	uč.	Mgr.	Eva	Zvěřová
3.	ročník	15	žáků	 tř.	uč.	Mgr.	Karin	Lakomá
4.	ročník			9	žáků	 tř.	uč.	Mgr.	Miroslava	Vacová

	 Činnost	školní	družiny	je	zajištěna	od	6,30	–	7,30	hodin	
v	budově	MŠ,	od	11,25	–	16,30	v	ZŠ.	Máme	dvě	oddělení	
školní	družiny,	aby	se	uspokojil	zájem	rodičů.	Ve	školní	
družině	 jako	 vychovatelka	 pracuje	 Mgr.	 Katka	 Hrubá	 
a	Mgr.	Iva	Hymrová.
	 V	 letošním	 školním	 roce	 bude	 opět	 nabízen	 kroužek	
keramiky,	Šikovné	ručky,	dle	počtu	zájemců	Taneční	škola	
Coufalovi,	AJ	–	ve	spolupráci	s	externími	organizacemi.
Lidová	škola	umění	Litovel	v	naší	škole	zajišťuje	výuku	
hry	na	klavír	a	kytaru.
	 Do	 naší	 mateřské	 školy	 po	 prázdninách	 nastoupí	 41	
dětí	 a	budou	 rozděleni	podle	věku	do	dvou	 tříd.	1.	 třída	
Myšky,	2.	třída	Koťata.	O	výchovu	a	vzdělávání	se	budou	
starat	paní	učitelky	Libuše	Navrátilová,	Sabina	Hofrová	a	
Lenka	Večeřová.	Kapacita	v	současné	době	není	naplněna,	
proto	je	možnost	přihlášení	nových	dětí	do	MŠ.

	 Věřím,	 že	 naše	 škola	 bude	 pro	 žáky	 nejen	 studnicí	
nových	 vědomostí	 a	 poznatků,	 ale	 i	 místem	 radostných	
zážitků,	nových	přátelství	a	zajímavých	inspirací.
	 Závěrem	 bych	 chtěla	 popřát	 žákům,	 rodičům,	 peda- 
gogickým	 i	 provozním	 zaměstnancům	 úspěšný	 nový	
školní	rok	2018/2019.	

Mgr. M. Vacová

www.prikazy.cz
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XVI.  VŠESOKOLSKÝ SLET
PRAHA  2018

 Ženy z Nákla, Příkaz a Unčovic nacvičovaly skladbu 
pro ženy s názvem CESTA - autorek Dagmar Hornové  
a Ivany Jiránkové tentokrát ve stylu country. Skladba 
měla 3 oddíly – Veď mě dál, cesto má, Divokej horskej 
tymián a Báječná ženská. V celé skladbě bylo využito dvou 
barev – červené a modré a jako náčiní bílého čtvercového 
hedvábného šátku s dřevěnou bílou kuličkou. My jsme 
cvičily v červené. Skladba byla choreograficky náročná  
a vynikla zejména na velkých cvičebních plochách, což 
bylo náročné při secvičování.
 Nejprve jsme vystupovaly s částí sletové skladby na 
plesích a kulturních akcích v Nákle a okolí (postupně, 
jak nácvik pokračoval), pak 2. června na župním sletu 
ve Chválkovicích, 9. června v Unčovicích, 16. června na  
Krajském sletu v Přerově a vyvrcholení bylo právě 6. čer- 
vence v Praze v druhém programovém dni. Zároveň jsme 
při závěrečném obrazu tvořily velkou vlajku ČR, jelikož 
naše úbory (červená a modrá) a bílé šátky tvořily trikolóru; 
a to bylo také využito při závěru naší skladby CESTA, 
kdy polovina cvičenek tvořila cestu a polovina vytvořila 
pulzující srdce. Při nácviku této části skladby jsme strávily 
hodně času na hřišti v Praze - Žižkov.
 V Praze se zúčastnilo a reprezentovalo TJ Sokol 
Náklo 19 žen. Z Nákla to byly: Burianová L., Dostálová 
L., Peřinová M., Plachá S., Pospíšilová A., Škurková M., 
Závodná A. a Zvěřová E.; z Příkaz: Hojná K., Macková 
M., Mikolajczyková B., Vacová M., Vočková L. a Zbořilová 
Z.; z Unčovic: Granzerová H., Mikulková E., Vydrová J., 
Zbořilová J. a Ženožičková L.
 Odjížděly jsme 30. června zvláštním vlakem a vracely se 
6. července ve večerních hodinách. Bydlely jsme v Domově 
mládeže v Praze - Střížkov. Ubytování bylo tentokrát 
hotelového typu, ale o to zase delší cestování na stadion 
Slávie v Edenu, kde se to všechno odehrávalo. I když jsme 
cestováním a čekáním na seřadišti a na cvičišti strávily 
hodně času, užily jsme si i památek a různých kulturních 

Vážení obyvatelé Příkaz a Hynkova,

 byli bychom rádi, aby Vám neunikla letošní mimořádná 
návštěva v Hanáckém skanzenu, kdy k nám v sobotu  
8. září přijede uvést výstavu fotografií Jiří Suchý z divadla 
SEMAFOR, který si s námi při vernisáži zazpívá. I výstava 
samotná je pro Příkazy výjimečná, neboť se jedná i o fo- 
tografie příkazských rodáků Zlámalových, kteří - ač se 
časem rozletěli po světě - se právě společně touto výstavou 
do rodné vsi symbolicky vracejí. Vernisáž se koná od 17 do 
19 hodin.
 Sledujte také, prosím, naše webové stránky  
www.skanzen-prikazy.cz i naši nástěnku na uliční fasádě 
skanzenu, kde se můžete dozvědět o aktuálně chystaných 
akcích.

S přáním krásných dnů
Za Hanácký skanzen   Ing. Vilém Švec 

HANÁCKÝ SKANZEN

Příkazy 54
PROGRAM AKCE 2018

25.8. NEDĚLNÍ BUCHTOVÁNÍ vol. 3 (13-17 hod.)
26.8. KONINY - akce pro děti, jízda na koni, keramika,  
 včelař, lukostřelba, muzikoterapie, canisterapie  
 a ukázka výroby chleba (10-18 hod.)
  8.9.   KURZ - knihvazačství *)

  8.9. VERNISÁŽ VÝSTAVY FOTOGRAFIÍ - cesta z čer- 
 nobílé Hané až po barevný konec světa a zpět,  
 uvede a zazpívá Jiří Suchý (17-19 hod.)
  8.a 9.9. DNY EVROPSKÉHO KULTURNÍHO DĚDICTVÍ  
  - dny otevřených památek
28.9. KONCERT - kapela Blue Apple (Pop-jazz)
29. a 30.9. KURZ - řezbářství *)

  6. a 7.10. KURZ - hrnčířství *)

13. a 14. 10. KURZ - košíkářství *)

20. 10.  KURZ - šperkařství *)

  3. a 4. 10. KURZ - košíkářství *)

15.12.  VÁNOCE VE SKANZENU - jedinečná ukázka  
tradičního vánočního veselí

více informací na internetových stránkách
www.skanzen-prikazy.cz

*) na kurzy je nutné se přihlásit na telefonním čísle: 
 605 317 180

Platba poplatků

 Připomínáme občanům, kteří ještě nemají zaplacené 
poplatky za odpad, stočné a psy na rok 2018, aby tak  
učinili nejpozději do 31.10.2018. Poplatky je možné hradit 
hotově na OÚ Příkazy nebo bezhotovostně. Číslo účtu je  
152 869 135/0300, variabilní symbol - číslo domu.

• místní poplatek za likvidaci komunálního odpadu činí  
 pro občany Příkaz a Hynkova 400 Kč/osobu/rok 
• platba za stočné v Příkazích je 1.040 Kč/osobu/rok, nebo  
 podle stavu vodoměru
• platba za stočné v Hynkově činí 200 Kč/osobu/rok 
• místní poplatek za 1 psa činí 50 Kč/ rok, za druhého  
 a každého dalšího psa téhož držitele 100 Kč/rok

www.prikazy.cz
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Prázdniny klubu seniorů

 Jako každý rok se členové seniorklubu o prázdninách 
nesetkávají na svých pravidelných středečních schůzkách, 

ale neznamená to však, že by se zahálelo. I v tomto 
horkém létě jsme uspořádali několik akcí. V závěru měsíce 
července jsme vyrazili do Velkého Týnce, kde se konalo 
tradiční setkání seniorů a tanečních skupin seniorklubů 
z okolí. Menším autobusem nás více jak dvacet vyrazilo 
na tuto akci. A nebylo to jen o dívání. Naše „děvčata“ zde 
již podruhé vystoupila se svou taneční kreací a potlesk 
početného publika je za jejich výkon zaslouženě odměnil. 
Strávili jsme tam příjemné odpoledne při dobrém jídle a 
pití. K příjemné náladě hrála po celou dobu  živá hudba a 
taneční parket byl rovněž často zaplněn.

 Další pravidelnou letní akcí je malý zájezd po 
zajímavostech Hané. Letos jsme si na začátku srpna vybrali 
za cíl výletu Prostějov a blízké okolí. Třicet výletníků 
navštívilo nejdříve likérku „U zeleného stromu“ v Prostějově. 
Ochotný a vtipný průvodce nás provedl výrobními prosto- 
ry a svoji exkurzi jsme zakončili v ochutnávkové místnosti, 
kde jsme okusili chuť a sílu několika jejich destilátů.  
V podnikové prodejně jsme si zakoupili mnoho lahví  
z jejich výrobního sortimentu a řidič přemýšlel, jestli 
nemusí dofoukat kola, aby ten náklad v pořádku uvezl. 
Druhou zastávkou byl zámek Plumlov, který je v majetku 
zdejší obce. Prošli jsme několik jeho pater, při komentova- 
né prohlídce se seznámili z jeho historií a obdivovali 
interiéry. Ve vybraných místnostech je prodejní obrazová 
galerie a kdo by měl zájem, tak si může za několik desítek 
i stovek tisíc korun moderní obrazy zakoupit. Jelikož 
jsme většinu svých peněz již utratili v likérce, žádný obraz 
jsme domů nevezli. A z Plumlova jsme vyrazili do malých 
lázní Skalka, kde pomocí sirných pramenů léčí nejen 
kožní nemoci, ale i poruchy pohybového ústrojí. Zde byl 
připraven v Lázeňské restauraci velmi chutný oběd. Po 
vydatném jídle nás paní Hýžďalová, vedoucí lázní, proved- 
la lázeňskou budovou a upraveným parkem jsme zamířili  
k několika jeho léčivým pramenům. Ochutnali jsme tro- 
chu jiný sortiment pití než ve výše zmiňované likérce.

 I přes značné horko se náš výlet vydařil a příští prázdni- 
ny navštívíme nějakou jinou zajímavost v hanáckém kraji.

Jaromír Tomanec

představení. Nevynechaly jsme průvod Prahou, večerní 
výstup na Petřín, prošly jsme si Karlův most, Václavské, 
Staroměstské a Malostranské náměstí, Žižkovskou věž 
a samozřejmě Pražský hrad. Zúčastnily jsme se také 
slavnostní mše svaté ve Svatovítské katedrále, která byla 
určena pouze pro cvičence. Navštívily jsme divadlo 
Brodway a zhlédly muzikál Muž se železnou maskou, 
koncert pěveckých sborů na Nové scéně Národního 
divadla, představení GALA v O2 ARÉNĚ, I. program 
hromadných skladeb na stadionu Eden Aréna, a hlavně 
cestování. I když to bylo náročné v tom vedru (obdivovaly   
jsme cvičence věrné gardy, jak ti to dokázali zvládnout), 
všeho jsme si užívaly, nachodily spoustu kilometrů, ale 
stálo to za to a máme nezapomenutelné zážitky.

Za T.J. SOKOL Náklo: Marie Peřinová

DODATEK: Děkujeme za trpělivost naší cvičitelce 
Marušce Peřinové, která se Světlou Plachou s námi skladbu 
nacvičila.
Květuška, Maruška, Boženka, Miruška, Liduška, Zdenička 
z Příkaz

www.prikazy.cz



- 9 -

Muži – „B“ - IV. tř. OFSO,  sk. B
Ne 5.8.
So 11.8.
So 18.8.
Ne 19.8. 16:30 Příkazy - Střeň
So 25.8. 16:30 Velký Týnec „B“- Příkazy
Ne 26.8.
So 1.9. Volno
Ne 2.9.
So 8.9.
Ne 9.9. 16:00 Příkazy - Těšetice
So 15.9.
Ne 16.9. 15:30 Tršice - Příkazy
So 22.9. 13:00 Příkazy - Drahlov
Ne 23.9.
So 29.9.
Ne 30.9. 15:00 Vilémov - Příkazy
So 6.10.
Ne 7.10. 15:00 Příkazy - Odrlice
Ne 7.10.
So 13.10.
Ne 14.10. 15:00 Slatinice „B“ - Příkazy
So 20.10.
Ne 21.10. 14:30 Příkazy - Velký Újezd
So 27.10. 14:30 Horní Loděnice - Příkazy
Ne 28.10.
So 3.11.

DOROST – II. tř.  OFS Olomouc
Ne 5.8.
So 11.8.
So 18.8.
Ne 19.8.
So 25.8.
Ne 26.8. 10:00 Kostelec - Příkazy/Náklo
So 1.9.
Ne 2.9. 13:30 Příkazy/Náklo - Dolany
So 8.9. 13:15 Litovel - Příkazy/Náklo
Ne 9.9.
So 15.9. Volno
Ne 16.9.
So 22.9.
Ne 23.9. 10:00 Příkazy/Náklo - Bělkovice (hř.Náklo)
So 29.9. 13:15 Hlubočky - Příkazy/Náklo
Ne 30.9.
So 6.10.
Ne 7.10. 13:00 STŽ - Dolany  (hřiště Příkazy)
Ne 7.10. 13:00 Drahanovice/Náměšť - Příkazy/Náklo
So 13.10.
Ne 14.10. 10:00 Přík./Náklo - Slat./Lutín (hř.Náklo)
So 20.10.
Ne 21.10. 12:00 Velký Újezd - Příkazy/Náklo
So 27.10.
Ne 28.10. 10:00 Příkazy/Náklo - Kostelec (hř.Náklo)
So 3.11. 14:00 Dolany - Příkazy

Muži – „A“ okresní přebor OFS Olomouc
Ne 5.8. 16:30 Příkazy - Lužice
So 11.8. 16:30 Červenka - Příkazy
So 18.8. 16:30 Příkazy - Horka
Ne 19.8.
So 25.8.
Ne 26.8. 16:30 Velký Týnec - Příkazy
So 1.9. 16:00 Příkazy - Přáslavice
Ne 2.9.
So 8.9. 16:00 Příkazy - Šumvald
Ne 9.9.
So 15.9. 15:30 Babice - Příkazy
Ne 16.9.
So 22.9. 15:30 Příkazy - Hodolany
Ne 23.9.
So 29.9.
Ne 30.9. 15:30 Drahanovice - Příkazy
So 6.10. 15:00 Příkazy - Újezd u Uničova
Ne 7.10.
Ne 7.10.
So 13.10. 15:00 Dlouhá Loučka - Příkazy
Ne 14.10.
So 20.10. 14:30 Příkazy - Blatec
Ne 21.10.
So 27.10. 14:30 Náklo - Příkazy
Ne 28.10.
So 3.11. 14:00 Lužice - Příkazy

ROZPIS FOTBALOVÝCH UTKÁNÍ   TJ SOKOL PŘÍKAZY - PODZIM 2018

TJ SOKOL PŘÍKAZY
pořádá

TRADIČNÍ
VINOBRANÍ

SOBOTA  22.září od 20.00 
hod.

hraje skupina  ROXY

Kvalitní burčák, vína, 
bohaté občerstvení zajištěno.

www.prikazy.cz
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Hlavní představitelé naší obce

 Opět se po 4 letech blíží volby do zastupitelstva, kde 
budou zvolení zastupitelé volit starostu obce, a tak mi 
dovolte seznámit Vás s hlavními představiteli naší obce od 
r. 1850. Dosud snad v žádné knize o naší obci nejsou tato 
jména s funkčním obdobím uvedena, proto je na čase to 
napravit. V dřívějších dobách býval zástupcem vrchnosti 
v obci rychtář (fojt), který byl důvěrníkem pánů. K ruce 
měl purkmistra, konšely a bývali voleni každý rok. Změna 
nastala až zavedením zákona o obecní samosprávě v r. 
1849, kdy zanikla panství a vzniklo obecní zřízení. O rok 
později v srpnu r. 1850 se konaly první volby a občané si 
zvolili své obecní představitele. Prvním starostou obce byl 
zvolen rolník Jakub Zlámal z gruntu č. 78 stejně jako  i náš 
současný starosta Jaroslav Sívek. Každý z těchto uvedených 
starostů se zasloužil o rozvoj naší obce. Dosud nejdéle 
zvoleným starostou byl i přes politické změny po r. 1989 
Jan Vlk – 24 let a jedinou ženou v čele obce byla na období 
18 měsíců paní Marie Havelková. Jména představitelů naší 
obce jsou uvedena v následující tabulce:   

Jan Dostál

1850-1853 Jakub Zlámal z č. 78
1853-1856 Jakub Vaca z č. 49
1856-1864 není známo
1864-1867 Josef Vysloužil z č. 19
1867-1870 František Zbořil z č. 14
1870-1873 Josef Vysloužil z č. 19
1873-1876 František Hřivna z č. 9
1876-1879 Jan Hřivna z č. 66
1879-1882 Josef Kropil z č. 15
1882-1885 Jan Hřivna z č. 66
1885-1888 Josef Vysloužil z č. 19
1888-1891 Josef Zlámal z č. 80
1891-1894 František Stratil z č. 52
1894-1897 Jan Vaca z č. 57
1897-1903 Josef Svozil z č. 69
1903-1906 František Kropil z č. 15
1906-1909 František Stratil z č. 52
1909-1919 Josef Svozil z č. 69
1919-1927 Jan Vaca z č. 81
1927-1938 Karel Vaca z č. 57
1938 -1941 Josef Zbořil z č. 160
1941-1945 Karel Hirt z č. 6
1945-1949 Josef Zbořil
1949-1950 Oldřich Vaca
1950-1954 František Libicher
1954-1969 Oldřich Vaca
1969-1979 Alexandr Dospiva
1979-1981 Marie Havelková
1981-1986 Zdeněk Zbožínek
1986-1990 Jan Vlk
1990-2010 Jan Vlk
2010- dosud Jaroslav Sívek
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Kulturní akce v Příkazích a Hynkově

ZÁŘÍ
22.9. (so) Sokolské vinobraní - Sokol Příkazy

ŘÍJEN
5.-7.10. (pá-ne) 40. setkání sokolníků 
6.10. (so) PODZEM – aneb co se orodilo a změnilo -  
  Kdo bude mít přebytky výpěstků, může jimi  
  přispět 
27.10. (so) dosazení stromů v památné lipové aleji v  
  Příkazích
28.10. (ne) uctění památky a položení věnců u Pomníku  
  padlých na Hynkově a vysazení památné lípy  
  na Hynkově  
28.10. (ne) uctění památky a položení věnců u Památníku  
  padlých u kaple sv. Cyrila a Metoděje

Z činnosti TJ Sokola Příkazy

 Ještě než začaly letní prázdniny, uspořádali jsme  
v sobotu 23. 6. 2018 každoroční turnaj v malé kopané, letos 
již XX. ročník Memoriálu Mojmíra Kučerky. Účastnilo se 
10 mužstev, která se rozlosovala do dvou skupin. Turnaj 
se odehrával přes celý den za výjimečně ne příliš teplého 
počasí. Turnaj vyhrál tradiční účastník Staré Sady, druhé 
místo obsadil tým FC Gunners a na třetím místě skončil 
tým Mumuland. O měsíc později přišel na řadu turnaj 
starých pánů Olstroj cup, v sobotu 28. 7. 2018, kterému 
horké počasí přálo dosyta. Účastnila se čtyři mužstva, 
vítězem letošního ročníku bylo Náklo, na druhém místě 
skončila Skrbeň, třetí místo patřilo domácímu týmu 
Příkazy a čtvrtá skončila Horka nad Moravou. Hned 
v týdnu po turnaji se na našem hřišti odehrálo 1. kolo 
Hanáckého poháru, kdy jsme porazili tým Hluboček 4:3  
a postoupili do dalšího kola. Čtvrtfinále se odehrálo v úte- 
rý 14. 8. 2018, kdy jsme na domácím hřišti přivítali tým  
z Litovle, která hraje krajský přebor. Utkání bylo vyrovna- 
né a po základní hrací době skončilo remízou 2:2 (Lád A., 
Večeřa M.). Po následných penaltách se radovala z výhry 
Litovel a naše účast pro letošní ročník v poháru končí. 
Nicméně 4. 8. 2018 začala sezóna mužů, takže naše „A“ 
mužstvo má za sebou několik zápasů doma i venku. Naše 
béčko začalo svá mistrovská utkání v neděli 19. 8. 2018 
výhrou nad Stření 3:1 a dorost začíná svou soutěž v neděli 
26. 8. 2018. Těšit se můžete i na domácí turnaj benjamínků 
v sobotu 15. 9. 2018. Dále Vás zveme na tradiční vinobraní, 
které se koná v sobotu 22. 9. 2018 od 20 hodin. Všechny 
pozvánky na akce, rozpis, fotky a další aktuality sledujte na 
http://www.prikazy.cz/sokolprikazy, nebo fb stránkách TJ 
Sokola Příkazy. 

Za TJ Sokol Příkazy Kateřina Hrubá

www.prikazy.cz


